
Z A P I S N I K 
sa 36. sjednice Odbora za turizam, poljoprivredu, ekologiju 
i prostorno planiranje, održane 4. decembra 2014. godine 

 
Sjednica je počela u  11.00 časova. 
Predsjedavao je Predrag Sekulić, predsjednik Odbora. 
Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Branko Čavor, dr Filip Vuković, dr Strahinja 

Bulajić, dr Ljiljana Đurašković, prof. dr Jelisava Kalezić,  Almer Kalač i Šefkija Murić. 
Sjednici nijesu prisustvovali članovi Odbora: Slobodan Krušo Radović, Mićo Orlandić, 

Veljko Vasiljević, Obrad Gojković i Goran Tuponja. 
Sjednici je u svojstvu predstavnika predlagača zakona prisustvovao mr Nikola Vukićević, 

generalni direktor Direktorata za budžet u Ministarstvu finansija. 
 Po pozivu, sjednici su prisustvovali: Zoran Tomić, sekretar Ministarstva održivog 

razvoja i turizma; Veljko Vrbica, šef Službe za opšte poslove, ljudske resurse, finansije, 
logističku i tehničku podršku Ministarstva održivog razvoja i turizma; Blagota Radulović, 
generalni direktor Direktorata za IPARD plaćanja u Ministarstvu poljoprivrede i ruralnog 
razvoja; Vukica Perović, načelnica Službe za računovodstvo i finansije Ministarstva 
poljoprivrede i ruralnog razvoja; Milena Milović i Tanja Musterović, savjetnice u Ministarstvu 
finansija. 

Rad sjednice su pratili predstavnici medija. 
Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, za sjednicu  je 

utvrđen  sljedeći 
 

DNEVNI RED: 
 

1. PREDLOG  ZAKONA O BUDŽETU CRNE GORE ZA 2015. GODINU, 

2. TEKUĆA PITANJA.    
**************** 

 
Prva tačka- PREDLOG  ZAKONA O BUDŽETU CRNE GORE ZA 2015. GODINU 
 

 Uvodne napomene o Predlogu zakona o budžetu Crne Gore za 2015. godinu, sa posebnim 
osvrtom na projekciju sredstava za potrošačke jedinice Ministarstvo održivog razvoja i turizma i 
Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja, dao je Nikola Vukićević, generalni direktor 
Direktorata za budžet u Ministarstvu finansija. Kazao je da je Predlog budžeta za 2015. godinu u 
odnosu na ovogodišnji budžet veći za oko 450 mil. €  ili  13% bruto domaćeg proizvoda (BDP). 
To povećanje odnosi se na dvije stavke: izdatke za izgradnju prioritetne dionice auto-puta Bar-
Boljare i otplatu duga, budući da u 2015. i 2016. godini dospijevaju na naplatu zajmovi koji su 
uzeti u 2010 i 2011. godini. Predlogom zakona predviđeno je da kapitalni budžet iznosi 284,2 
mil. €. Izdaci za potrebe finansiranja prioritetne dionice autoputa iznose 206 miliona €, a za 
pokriće budžetskog deficita potrebno je 29,7 miliona €.   

Ministarstvu poljoprivrede i ruralnog razvoja za 2015. godinu opredijeljena su budžetska 
sredstva u iznosu od 22,70 mil. €, za sljedeće programe: Veterinarska uprava - 1.472.080,61 €; 
Agencija za duvan- 76.325,04 €; Uprava za vode- 249.078,98 €; Uprava za šume - 4.520.246,70 
€; Poljoprivreda i ribarstvo- 13.233.765,50 €; Šumarstvo- 221.535,59 €,  Vodoprivreda- 



621.201,29 €; Administracija- 353.532,15 €;  Fitosanitarna uprava- 414.116,34 €; Agencija za 
plaćanje- 584.861,85 € i Ruralni razvoj- 952.525,75 €.  

Predviđena budžetska sredstva za 2015. godinu Ministarstvu održivog razvoja i turizma u 
iznosu od 6,18 mil. € iskazana su kroz šest programa: Turistička djelatnost- 1.310.399,80 €; 
Životna sredina i komunalni razvoj- 1.360.164,69 €; Direkcija javnih radova- 471.869,42 €; 
Uređenje prostora, građevinarstvo i stambeni razvoj- 2.191.508,12 €; Administracija- 689.971,25 
€ i Međunarodne aktivnosti - 158.953,59 €. Za budžetske jedinice nad kojima Ministarstvo 
održivog razvoja i turizma vrši nadzor opredijeljena su sredstva: Agencija za zaštitu životne 
sredine- 1.228.124,83 €; Nacionalna turistička organizacija Crne Gore -  1.266.118,46 € i Zavod 
za hidrometeorologiju i seizmologiju - 1.470.435,49 €.  

Zoran Tomić, sekretar ministarstva održivog razvoja i turizma, saopštio je da je 
Predlogom zakona o budžetu za 2015. godinu za Ministarstvo održivog razvoja i turizma 
opredijeljeno manje sredstava nego što je traženo, ali je uvažio predviđanja koja su dovela do 
projektovanog budžeta u oblasti turizma, ističući naročito da turistička privreda aktivno 
učestvuje u stvaranju bruto domaćeg proizvoda u najvećoj mjeri tri mjeseca godišnje. Naglasio je 
da su posebno značajna predviđanja Vlade da će sa Evropskom investicionom bankom potpisati 
kreditni aranžman za projekat "Vodosnabdijevanje i otpadne vode", u visini do 10.000.000,00 €. 
Podsjetio je na projekte koji se finansiraju iz kredita Svjetske banke: „Projekat katastra“ 
(LAMP); Projekat upravljanja industrijskim otpadom i čišćenje, u iznosu od 50.000.000 €, čiji je 
cilj upravljanje industrijskim otpadom i čišćenje i saniranje izabranih područja (deponija 
Kombinata aluminijuma Podgorica, odlagalište otpada u Brodogradilištu Bijela, deponija 
Termoelektrana Pljevlja i odlagalište otpada i pepela Gradac), kriznih za životnu sredinu.  

Blagota Radulović, generalni direktor Direktorata za IPARD plaćanja, najavio je podršku 
Abu Dabi Fonda (ADMAS) za razvoj poljoprivrede, u visini do 50.000.000,00 €, što je i 
propisano članom 10 Predloga zakona o budžetu. Naglasio je da će se u 2015. godini iz kredita 
Svjetske banke finansirati projekat „Institucionalni razvoj i jačanje poljoprivrede Crne Gore" 
(MIDAS). Projekat je vrijedan 11.000.000 € + 4.000.000 $ GEF granta namijenjenih za zaštitu 
životne sredine u okviru projekta. Sredstva aranžmana se koriste za unaprjeđenje stanja u oblasti 
poljoprivrede, u vidu obezbjeđenja grantova za poljoprivrednike, unapređenja administrativnih 
kapaciteta i pružanje podrške za osnivanje IPARD agencije. Takode, kroz ovaj projekat biće 
realizovana i grant sredstva Evropske komisije, IPA za 2011. i 2012. godinu, za pružanje pomoći 
i institucionalno jačanje u iznosu od 3.385.308,00 €.  

U raspravi koja je uslijedila poslanica prof. dr Jelisava Kalezić je izrazila bojazan da 
planirani auto put Bar – Boljare znatno otežava izvršenje planiranog budžeta i pitala na koji 
način država garantuje finansiranje deficita, otplatu zaduživanja i da li postoje pouzdani podaci o 
tome koliko se država Crna Gora mora zadužiti da bi se budžet mogao izvršiti.  

Predstavnik predlagača zakona mr Nikola Vukićević je saopštio da je za refinansiranje 
duga potrebno 398 mil. €, a da je budžet inače deficitaran. Deficit budžeta projektovan je na 
nivou od 0,8% BDP-a, ukoliko se isključe izdaci koji se odnose na početak realizacije projekta 
autoputa. Uz uključenje izdataka za izgradnju autoputa, deficit za 2015. godinu planiran je na 
nivou od 6,65% BDP-a. 
 Poslanik dr Strahinja Bulajić je primijetio da odgovor nije jasan. Smatra da član 11 
Predloga zakona o budžetu implicira da je moguće zadužiti državu i preko ograničenja navedenih 
u stavu jedan tog člana i da bi za nekoliko godina javni dug mogao dostići 100% BDP-a. 
 Reagujući, predstavnik predlagača zakona mr Nikola Vukićević je saopštio da prema 
prognozama nivo javnog duga do 2018. godine ne bi trebalo da pređe 67% BDP-a.   



 Nakon rasprave, Odbor za turizam, poljoprivredu, ekologiju i prostorno planiranje je sa 
četiri glasa „za“ i tri glasa „protiv“ podržao Predlog zakona o budžetu Crne Gore za 2015. 
godinu u dijelu koji se odnosi na potrošačke jedinice: Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog 
razvoja i Ministarstvo održivog razvoja i turizma. 
 
Druga tačka TEKUĆA PITANJA 
  
 U okviru ove tačke dnevnog reda, predsjednik Odbora Predrag Sekulić podsjetio je 
članove Odbora na sastanak sa Odborom za privredu, trgovinu i životnu sredinu Parlamenta 
Republike Albanije, koji se održava u Skadru 5. decembra 2014. godine. 
 

**************** 
 
Sjednica je završena u 11.40 časova. 
 
 

 
 
SEKRETAR ODBORA                                                                       PREDSJEDNIK   ODBORA  
 
Radana Damjanović                                                                                        Predrag Sekulić 
 


